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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 7 september 

2017. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 15 juni 2017 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 15 juni 2017, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 29 juni 2017 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 29 juni 2017, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 12, 27 juni och den 15 augusti 2017. 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 12, 27 juni och den 15 augusti 2017, som 

blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 9 augusti 2017 från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Månadsrapport juli 2017 

Ekonomisk rapport för juli 2017 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2017 

Sida 10 (44) 

2017-08-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 8   

Revidering av Riktlinjer för enskild pedagogisk omsorg i 

Stockholms stad 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till revidering av riktlinjer för enskild pedagogisk 

omsorg i Stockholm stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med 24 augusti 2017.  

3. Beslutet justeras omedelbart 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 juli 2017, dnr 1.3.2-885/2017. 

 

Utbildningsnämnden är tillsynsmyndighet för enskild 

pedagogisk omsorg. Den 16 mars 2017 beslutade 

utbildningsnämnden om Riktlinjer för enskild pedagogisk 

omsorg i Stockholm stad. Det finns nu ett behov av att revidera 

riktlinjerna på grund av ändringar i Diskrimineringslagen.  

 

I nuvarande riktlinjer anges att en plan mot diskriminering ska 

upprättas årligen. I och med ändring i Diskrimineringslagen har 

det tidigare kravet på att ta fram en plan ersatts med ett allmänt 

krav på att hela arbetet ska dokumenteras. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen.    

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till revidering av riktlinjer för enskild pedagogisk 

omsorg i Stockholm stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med 24 augusti 2017.  

3. Beslutet justeras omedelbart 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9   

Revidering av Regler för intagning och plats i förskola och 

pedagogisk omsorg i Stockholms stad  

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

underlag för reviderade regler för intagning och plats i förskola 

och pedagogisk omsorg i Stockholms stad till 

kommunfullmäktige. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 augusti 2017, dnr 1.5.2-5676/2017. 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 12 december 2016 om nya 

Regler för intagning och i förskola och pedagogisk omsorg i 

Stockholm stad (Utl. 2016:1995, dnr 140-1087/2016) 

 

Förvaltningen har efter att de nya reglerna börjat gälla 

uppmärksammat en felskrivning i kapitel 2.5. Nuvarande 

felskrivning i detta kapitel får till följd att skrivelsen inte fullt ut 

stämmer överens med bestämmelserna i skollagen. Detta kan 

leda till att bestämmelserna som avses i kapitel 2.5. tillämpas 

felaktigt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

underlag för reviderade regler för intagning och plats i förskola 

och pedagogisk omsorg i Stockholms stad till 

kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10   

Inriktningsförslag för Skolgårdsutveckling 2017/2018 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investering om cirka 23 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2,3 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 juni 2017, dnr 2.6.3-7960/2016. 

 

Inriktningsförslaget avser skolgårdsutveckling för sex skolor 

utifrån utbildningsförvaltningens funktionsprogram för 

skolgårdar. Projektet är en fortsättning på 

utbildningsförvaltningens skolgårdsprojekt som beslutades av 

utbildningsnämnden 19 februari 2015 samt 20 oktober 2016. 

Urvalet av skolor har beslutats av styrgruppen för projektet där 

representanter ingår från lokalenheten, grundskoleavdelningen, 

gymnasieavdelningen och SISAB. Elevinflytande ska säkras i 

projektet genom att elevgrupper på respektive skola är delaktiga 

i processen. Projektet kommer, tillsammans med SISAB, söka 

Boverkets bidrag ”Stadsbidrag för upprustning av utemiljöer vid 

skolor, förskolor och fritidshem”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen 

och SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner inriktning för projekt för 

skolgårdsutveckling av skolgårdar till en uppskattad 

hyreshöjande investering om cirka 23 mnkr med en 

hyreseffekt om cirka 2,3 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11   

Genomförandeförslag för ombyggnad av Östra Reals 

gymnasium i samband med ombyggnaden av 

ventilationssystemet  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av Östra Reals 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om cirka 

42 mnkr, motsvarande ett bedömt hyrestillägg år ett om 

cirka 2,3 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om Östra Reals 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om cirka 

42  mnkr, motsvarande ett bedömt hyrestillägg år ett om 

cirka 2,3 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 juni 2017, dnr 2.6.3-10380/2015. 

 

För att klara dagens krav på ventilation har SISAB initierat en 

kapacitetsökning av ventilationen i hus A och B på Östra Reals 

gymnasium I samband med detta har utbildningsförvaltningen 

beställt en utredning av verksamhetsförändringar och 

kapacitetsökande åtgärder.  

 

Ombyggnaden får en bedömd projektkostnad om cirka  

161 mnkr varav utbildningsförvaltningens del bedöms till cirka 

42 mnkr. Den bedömda hyreshöjande kostnaden cirka  

42 mnkr medför en hyreshöjning år ett om cirka 2,3 mnkr. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen och SISAB. Samråd 

med huvudskyddsombud pågår.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av Östra Reals 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om cirka 

42 mnkr, motsvarande ett bedömt hyrestillägg år ett om 

cirka 2,3 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om Östra Reals 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om cirka 
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42  mnkr, motsvarande ett bedömt hyrestillägg år ett om 

cirka 2,3 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Inhyrningsmedgivande av paviljong för ny 

grundskoleenhet i Hammarby sjöstad  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten Lagunen 

1, till en uppskattad projektkostnad om cirka 33,4 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 12,2 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong på fastigheten Lagunen 1 till en 

projektkostnad om cirka 33,4 mnkr, motsvarande en 

beräknad första årshyra om cirka 12,2 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

31 juli 2017, dnr 2.6.3-9521/2015. 

 

Det finns enligt elevprognosen brist på elevplatser i Hammarby 

sjöstad. Skolenheter är planerade för att lösa bristen. Fram till 

dess att de nya skolenheterna är tillgängliga finns behov av att 

ordna en tillfällig lokallösning. Förvaltningen föreslår en 

uppställning av tillfälliga paviljonger på Lagunen 1 som är 

avsedda att nyttjas av årskurs 7-9.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Samråd 

har skett med huvudskyddsombud och stadsledningskontoret. 

För att klara tidplanen hanteras ärendet som ett 

inhyrningsärende utan föregående inriktningsärende. Detta 

förfarande har samråtts med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in och uppföra paviljong på fastigheten Lagunen 

1, till en uppskattad projektkostnad om cirka 33,4 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 12,2 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning och 

uppförande av paviljong på fastigheten Lagunen 1 till en 

projektkostnad om cirka 33,4 mnkr, motsvarande en 

beräknad första årshyra om cirka 12,2 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Genomförandebeslut för del av idrottsfunktion på Anna 

Whitlocks gymnasium 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

uppförande av omklädningsrum i Anna Whitlocks 

gymnasium till en hyresgenererande projektkostnad om 2,9 

mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 augusti 2017, dnr 2.6.3-6841/2016. 

 

En ny gymnasieskola uppförs på Hantverkargatan 29, 

Kungsholmen, för 2 200 elever enligt beslut i 

utbildningsnämnden 20 oktober 2016. Uppgradering av data och 

IT, ny cafélösning för ökad elevkapacitet, större bibliotek samt 

verksamhetsanpassningar har beställts av förvaltningen inom 

ramen för delegation. I tidigare ärende var skolans 

idrottsfunktion inte löst utan utredningar pågår. Som en del av 

idrottslösningen föreslår förvaltningen en byggnation av 

omklädningsrum inom Anna Whitlocks gymnasium för att ge 

möjlighet till idrott utomhus. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 

samarbete med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

uppförande av omklädningsrum i Anna Whitlocks 

gymnasium till en hyresgenererande projektkostnad om 2,9 

mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Stockholms stad har ett behov av utbyggd kapacitet inom 

gymnasieskolan för kommande år.  
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Vi var dock skeptiska till denna lösning från början på grund av 

oproportionerligt höga kostnader. Vi delar visserligen 

ambitionen att bygga ut skolkapaciteten för att svara mot en 

växande stads behov, men vi anser att den överordnade 

principen måste vara att stadens medel ska gå till att bekosta 

undervisning, inte lokaler och administration. 

 

Att det i detta skede fortfarande saknas en lösning på hur 

idrottsundervisningen ska bedrivas är mycket otillfredsställande. 

Det är direkt oansvarigt att slå sig för bröstet för att det ska 

byggas en ny, fin skola, utan att ta ansvar för hur detta ska lösas. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

från Moderaterna. 
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§ 14   

Inriktningsbeslut nybyggnad av Idrottssal, Lillholmsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för nybyggnation av idrottshall vid 

Lillholmsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 47 mnkr med en tillkommande hyra 

första året om cirka 2,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 juni 2017, dnr 2.6.3-10498/2015. 

 

Lillholmsskolan är i behov av ökad permanent lokalkapacitet. 

Förvaltningen har genomfört en utredning för kapacitetsökande 

åtgärder som visar att en ökning av kapaciteten är genomförbar. 

Ett inriktningsbeslut om skolans kapacitetsutbyggnad har fattats 

av utbildningsnämnden den 18 maj 2017.  

 

Till detta beslut redovisade utbildningsförvaltningen att en 

separat utredning kring idrott vid Lillholmsskolan skulle 

presenteras och förvaltningens ambition är att ett gemensamt 

genomförandeförslag ska läggas fram för dessa ärenden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, 

representanter från skolledningen vid Lillholmsskolan, 

idrottsförvaltningen, Skärholmens stadsdelsförvaltning samt ett 

samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för nybyggnation av idrottshall vid 

Lillholmsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 47 mnkr med en tillkommande hyra 

första året om cirka 2,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Inhyrningsmedgivande för lokaler på Hornsgatan 124 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att hyra in 971 kvm yta på plan 2 i fastigheten 

Mullvadsberget 29 till en första årshyra om cirka 2,2 mnkr 

respektive 373 kvm yta på plan 4 i fastigheten 

Mullvadsberget 29 till en första årshyra om cirka 821 tkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande för inhyrning av 971 kvm yta 

på plan 2 i fastigheten Mullvadsberget 29 till en första 

årshyra om cirka 2,2 mnkr respektive 373 kvm yta på plan 4 

i fastigheten Mullvadsberget 29 till en första årshyra om 

cirka 821 tkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 juli 2017, dnr 2.6.3-4774/2017. 

 

Utbildningsförvaltningen hyr del av lokal i fastigheten 

Mullberget 29, belägen på Hornsgatan 124, i andra hand av 

arbetsmarknadsförvaltningen. Arbetsmarknadsförvaltningen har 

gentemot fastighetsägaren sagt upp delar av huvudavtalet för 

upphörande och utbildningsförvaltningen föreslår därför i detta 

tjänsteutlåtande en förstahandsinhyrning av i dag inhyrd yta 

samt ytterligare yta om cirka 960 kvm som 

arbetsmarknadsförvaltningen lämnar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

samt grund- och gymnasieavdelningarna. Samråd har skett med 

stadsledningskontoret. Huvudskyddsombud har involverats i 

processen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att hyra in 971 kvm yta på plan 2 i fastigheten 

Mullvadsberget 29 till en första årshyra om cirka 2,2 mnkr 

respektive 373 kvm yta på plan 4 i fastigheten 

Mullvadsberget 29 till en första årshyra om cirka 821 tkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande för inhyrning av 971 kvm yta 

på plan 2 i fastigheten Mullvadsberget 29 till en första 

årshyra om cirka 2,2 mnkr respektive 373 kvm yta på plan 4 
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i fastigheten Mullvadsberget 29 till en första årshyra om 

cirka 821 tkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Inriktningsbeslut för om- och nybyggnation av 

Slättgårdsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för om- och nybyggnation vid 

Slättgårdsskolan med en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 84,2 mnkr, med en tillkommande 

hyreskostnad om cirka 5,4 mnkr det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 maj 2017, dnr 2.6.3-3335/2016. 

 

Slättgårdsskolan är en F-9-skola med cirka 540 elever belägen i 

Bredäng i Skärholmens stadsdelsnämndsområde. Skolan är i 

behov av ökad permanent lokalkapacitet. I framtiden behövs en 

kapacitet för cirka 600 elever i två paralleller F-9. 175 

högstadieelever har sina hemvister i den norra paviljongen och 

75 elever i förskoleklass har sina hemvister i den södra 

paviljongen. Dessa två paviljonger ska avvecklas, rivas och 

ersättas av en ny byggnad. I nybyggnaden ska det finnas plats 

för åtta klasser i två paralleller, totalt fyra hemvister. 

Förvaltningen har genomfört en utredning för kapacitetsökande 

åtgärder som visar att en ökning av kapaciteten är genomförbar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, 

representanter från skolledningen vid Slättgårdsskolan samt ett 

samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för om- och nybyggnation vid 

Slättgårdsskolan med en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 84,2 mnkr, med en tillkommande 

hyreskostnad om cirka 5,4 mnkr det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 augusti 2017, dnr 1.3.2-5635/2017. 

 

Skolverkets digitala ansökningsdatabas för statsbidrag omfattar 

nu flertalet statsbidrag. Förvaltningen föreslår att delegations-

ordningens punkt 1175 ändras så att den specifika skrivningen 

om statsbidrag för karriärtjänster tas bort och att punkten 

omfattar samtliga av Skolverkets bidrag som kan sökas digitalt. 

Chefen för avdelningen för ekonomi och styrning föreslås 

ersätta chefen för avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning som ombud enligt Skolverkets definition. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med avdelningen för personal och kompetens-

försörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 18   

Anmälan till Förnyelsepriset 2017 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner att förvaltningen anmäler 

deltagande till Förnyelsepriset och att projektet ”Från 

nyanländ till nyanställd lärare” deltar som tävlande för 2017. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 augusti 2017, dnr 1.5.2-5625/2017. 

 

Utbildningsförvaltningen driver sedan 2015 projektet ”Från 

nyanländ till nyanställd lärare”. Bakgrunden till projektet är att 

staden behöver anställa fler lärare. Många utländska lärare 

kommer till Stockholm men innan de kan börja undervisa 

behöver de bland annat språkutbildning och eventuellt 

kompletterande studier på högskolenivå. Denna process vill 

projektet effektivisera genom att samla viktiga aktörer som 

samverkar kring uppdraget, samtidigt som  läraren får viktig 

praktik inom stadens skolor. Projektet ser redan goda resultat 

och har också genomdrivit en förkortning av vägen genom att 

erbjuda lärare språkutbildning redan under väntetiden på 

uppehållstillstånd. Stockholms stads förnyelsepris 

uppmärksammar förnyelse och innovation. Därför önskar 

utbildningsförvaltningen som projektägare att ”Från nyanländ 

till nyanställd lärare” ska delta i tävlingen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner att förvaltningen anmäler 

deltagande till Förnyelsepriset och att projektet ”Från 

nyanländ till nyanställd lärare” deltar som tävlande för 2017. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Vidaredelegation av beslutanderätt i gemensam 

upphandling av statistiktjänster 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

vidaredelegera till stadsdirektören vid Stockholms stads 

stadsledningskontor att för utbildningsnämndens räkning 

genomföra upphandling av statistiktjänster, utrednings- och 

utvärderingstjänster och undersökningstjänster. 

Vidaredelegationen innefattar utarbetande och beslut om 

förfrågningsunderlag, MBL-förhandlingar, annonsering, 

utvärdering, tilldelningsbeslut och tecknande av avtal, 

besluta om förlängningar, förändringar, kompletteringar och 

eller tillägg till avtalet utifrån affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 juli 2017, dnr 2.4.2-5478/2017. 

 

Stadsledningskontoret har kommunstyrelsens uppdrag att 

genomföra en gemensam upphandling av statistiktjänster. 

Upphandlingen omfattar tre delområden: statistiktjänster, 

utrednings- och utvärderingstjänster samt undersökningstjänster. 

 

Nuvarande ramavtal inom samtliga områden löper ut 31 

december 2017 och en ny upphandling måste därför 

genomföras. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

vidaredelegera till stadsdirektören vid Stockholms stads 

stadsledningskontor att för utbildningsnämndens räkning 

genomföra upphandling av statistiktjänster, utrednings- och 

utvärderingstjänster och undersökningstjänster. 

Vidaredelegationen innefattar utarbetande och beslut om 

förfrågningsunderlag, MBL-förhandlingar, annonsering, 

utvärdering, tilldelningsbeslut och tecknande av avtal, 

besluta om förlängningar, förändringar, kompletteringar och 

eller tillägg till avtalet utifrån affärsmässiga grunder. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2017 

Sida 28 (44) 

2017-08-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 20   

Stadens arbete med barn i behov av särskilt stöd 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John 
Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 juni 2017, dnr 1.1.3-4190/2017. 

 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M), John Kåberg (C) och 

Christian Carlsson (KD) ställer i en skrivelse ett antal frågor om 

stadens arbete med barn i behov av särskilt stöd och om 

förändringar för de så kallade CSI-grupperna (centrala grupper 

med särskilda inriktningar). 
 

Förvaltningen har tagit fram en treårig utvecklingsplan för 

utvecklingen av elevhälsa i stadens kommunala grundskolor. 

Förvaltningen har fått ett uppdrag att ta fram en samlad och 

långsiktig strategi för utvecklingen av stadens CSI-verksamhet. 

Denna strategi kan komma att påverka innehållet i den 

nuvarande treåriga utvecklingsplanen.  

 

En viktig utgångspunkt för utvecklingen av elevhälsan är att det 

ska vara möjligt för eleven att gå kvar på den skola som 

vårdnadshavare valt till sitt barn.  

 

Grundskolan kommer fortsätta att ta in elever till CSI-grupper 

när behov finns. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa samt 
avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är bra att majoriteten nu svängt i frågan och fortsätter 

intaget till de så kallade CSI-grupperna. Det är mindre bra att 

man under processen väckt en stark oro hos föräldrarna till de 

elever som för tillfället är placerade i grupperna. Detta äventyrar 

det förtroende som föräldrarna har för skolan och dess 

långsiktighet. Det äventyrar också långsiktigheten och 

planeringen hos de rektorer som idag ansvarar för CSI-

grupperna. Så stora förändringar kan inte genomföras utan 

förankring i utbildningsnämnden och det är bra att majoriteten 

nu planerar för den långsiktiga fortlevnaden av CSI-grupperna. 

 

Vi vill också påpeka att behovet av dessa platser inte endast kan 

beräknas utifrån de ansökningar som görs av stadens rektorer till 

de av staden drivna CSI-grupperna. Den stora majoriteten av 

eleverna i behov av den här typen av undervisningsgrupper har 

redan vänt sig till friskolor, och en utveckling där majoriteten 

äventyrar förtroendet för CSI-grupperna kan komma att 

accelerera den utvecklingen. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 21   

Det ekonomiska läget i Stockholms grundskolor 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 juni 2017, dnr 1.1.3-3858/2017. 

 

Lotta Edholm (L) har ställt i en skrivelse till 

utbildningsnämnden ett antal frågor om det ekonomiska läget i 

Stockholms grundskolor. Utbildningsförvaltningen redogör i 

tjänsteutlåtandet  för dessa det ekonomiska läget i Stockholms 

grundskolor. I dagsläget har majoriteten av stadens grundskolor 

upparbetade medel i resultatfonder som kan tas i anspråk för att 

täcka tillfälliga underskott. Ett tiotal av skolorna som redovisar 

underskott saknar medel i resultatfonder och de kommer därför 

att följas upp extra noggrant med åtgärdsplaner. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M)  anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi har i flera år larmat om att skolbudgetarna varit för snålt 

tilltagna, och årets skolbudget innebär de lägsta påslagen per 

elev på tolv år. Nu uppvisar grundskolorna stora underskott, 

senast i juni 59,6 miljoner kronor. Det är mycket oroande 

besked. Det var mycket länge sedan grundskolan i Stockholm 

hade sådana problem. Nu sker det dessutom i en tid då 

elevantalet ökar kraftigt, samtidigt som kunskapsresultaten och 
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likvärdigheten i skolan är frågor som avgör Stockholms 

framtida välstånd och elevernas framtidschanser. 

 

Med anledning av den oron skrev vi en skrivelse till 

utbildningsnämnden där vi efterfrågade mer information om 

situationen och åtgärderna. Utbildningsförvaltningen skriver i 

sitt svar på skrivelsen att: 

 

”Om den ekonomiska situationen för skolorna försämras 

kommer dessa delar att få en mera framträdande roll.”.  

 

Det är uppenbart att majoriteten inte delar vår oro för skolornas 

underskott. Hur mycket mer menar majoriteten att skolans 

ekonomi ska försämras innan nämnden får ta del av mer 

information? Och på vilka grunder väljer man idag att inte ge 

ekonomin en framträdande roll när nästan 50 skolor 

prognosticerar underskott? Vi anser att den ekonomiska 

situationen bör få en ”mera framträdande roll” redan nu och att 

informationen till nämnden om den ekonomiska situationen ska 

öka.  

 

I förvaltningens svar står det vidare att ”Ett tiotal av skolorna 

som redovisar underskott saknar medel i resultatfonder och de 

kommer därför att följas upp extra noggrant.”.  

 

Vi menar att det inte bara är de skolor som saknar medel i 

resultatfonderna som bör följas upp –de 47 resultatenheter som 

går med underskott i år minskar sina resultatfonder med 40 %. 

Det är med andra ord inte bara de skolor som saknar medel från 

föregående år som bör följas upp extra noggrant. Åtgärdas inte 

den här situationen i år riskerar vi att stå med nästan 47 skolor 

som saknar tillräckligt med medel i sina resultatfonder för att 

täcka potentiella underskott nästa år.  

 

Det är tydligt att man inte kan låta skolorna gå med underskott 

och besparingsåtgärder flera år i rad utan att det får effekter i 

verksamheten.  

 

I förvaltningens svar står det också att:  

”Om en skola måste minska sin organisation för att få en 

ekonomi i balans, vanligen orsakat av minskat elevantal, innebär 

det sannolikt att personalkostnaderna måste minskas. Då kan det 

naturligtvis för vissa skolor innebära färre lärartjänster för att 

uppnå detta.”.  

 

Menar förvaltningen att 47 av  våra skolor fått ett minskat 

elevantal 2017? I T1:an angav förvaltningen att ”Orsaken till 

skolornas underskott är framförallt att höjningen för skolpengen 
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inte motsvarar den förväntade löneökningen och skolorna har 

inte hunnit anpassa sina kostnader efter detta.”.  

 

Är det skolpengen eller elevantalet som orsakat skolornas 

ekonomiska situation?  

 

Vilken effekt får det att minska antalet lärartjänster om inte 

elevantalet minskat? Och hur många lärartjänster kommer 

skolorna behöva minska med för att uppnå en budget i balans? 

Frågor som både föräldrar, elever och skolledningar säkerligen 

vill ha svar på. 

 
Ersättaryttrande 
Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 22   

Entreprenad, fjärrundervisning och distansundervisning 

(SOU 2017:44) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1110/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 juli 2017, dnr 1.6.1-5144/2017. 

 

Regeringen beslutade den 12 november 2015 att uppdra åt en 

särskild utredare att föreslå hur skolhuvudmän för grundskolan, 

grundsärskolan, gymnasieskolan och gymnasiesärskolan ska ges 

ökade möjligheter att dels ingå avtal med andra skolhuvudmän 

om att utföra undervisning, dels i vissa fall använda 

undervisningsformer som medger ett mer flexibelt sätt att 

erbjuda utbildning. Med detta avses fjärrundervisning och 

distansundervisning.  

 

Utbildningsförvaltningen instämmer i huvudsak med de 

föreslagna förändringarna gällande fjärrundervisning och 

distansundervisning. De ligger i linje med tidigare svar på 

remiss från Skolverket gällande förslag till föreskrifter om 

ansökan till försöksverksamhet med fjärrundervisning (Dnr 

1.6.1-10844/2015). 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av grundskoleavdelning i samverkan med 

avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 7/2017 

Sida 35 (44) 

2017-08-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 23   

Bättre skydd mot diskriminering 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 110-958/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 juli 2017, dnr 1.6.1-4415/2017. 

 

Stockholms stad har, som en av flera remissinstanser, från 

Kulturdepartementet fått Utredningen om bättre möjligheter att 

motverka diskriminerings (A 2014:01) slutbetänkande Bättre 

skydd mot diskriminering (SOU 2016:87) för yttrande. 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet till berörda nämner 

inom staden, däribland utbildningsnämnden.  

 

Utredningens förslag innebär bland annat att innehållet i 

diskrimineringslagstiftningen som gäller barn och elever i 

skollagsreglerad verksamhet flyttas över till skollagen. Det får 

bland annat till följd att Skolinspektionens tillsyn även kommer 

att omfatta dessa områden.  

 

Utbildningsförvaltningen delar i huvudsak utredningens 

bedömningar och tillstyrker generellt förslagen, men lämnar i 

yttrandet ett antal synpunkter på innehållet i utredningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskole- och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 24   

EU:s dataskyddsförordning och utbildningsområdet (SOU 

2017:49) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 110-1031/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 7 juli 

2017, dnr 1.6.1-4475/2017. 

 

Den 27 april 2016 antogs dataskyddsförordningen. 

Förordningen kommer att träda ikraft den 25 maj 2018 och 

kommer då att ersätta dataskyddsdirektivet och kommer att ha 

direkt effekt i EU:s medlemsländer. I Sverige kommer 

förordningen att ersätta personuppgiftslagen och annan relaterad 

lagstiftning. Inför ikraftträdandet har regeringen tillsatt en 

utredning för att se över vilka rättsliga grunder som kan 

användas för att kunna behandla personuppgifter inom 

utbildningsverksamhet. Utredningen har lämnat bedömningar på 

vilka rättsliga grunder behandlingar av personuppgifter kan ske 

samt lämnat förslag på lagändringar. 

 

Förvaltningen delar i stort utredningens förslag och 

bedömningar, men är tveksam till om de rättsliga grunderna 

täcker de digitala tjänster som finns inom utbildningsområdet 

utan kompletterande lagstiftning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, 

avdelningen för utveckling och samordning och avdelningen för 

stöd kring lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

En ny kamerabevakningslag 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1109/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 juli 2017, dnr 1.6.1-5133/2017. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

betänkandet ”En ny kamerabevakningslag” (SOU 2017:55). 

Betänkandet ger förslag till förändringar som syftar till att ge 

ökade möjligheter till kamerabevakning samtidigt som skyddet 

för den personliga integriteten stärks. Utbildningsförvaltningen 

är positiv till de förslag till förändringar som betänkandet 

omfattar.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen 

och avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 26   

Meddelarskyddslagen – fler verksamheter med stärkt 

meddelarskydd 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1131/2017 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 juli 2017, dnr 1.6.1-5345/2017. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

betänkandet ”Meddelarskyddslagen – fler verksamheter med 

stärkt meddelarskydd” (SOU 2017:41). Utredningen föreslår att 

meddelarskyddet utökas till att gälla verksamhet som bedrivs 

som interregional, regional och lokal kollektivtrafik samt även 

till viss särskild kollektivtrafik: färdtjänst, riksfärdtjänst och 

skolskjuts. Förvaltningen är positiv till en översyn av om 

ytterligare utökningar behövs då den öppenhet som 

meddelarskyddet kan bidra till kan få positiva konsekvenser för 

kvaliteten i den offentligt finansierade verksamheten. Samtidigt 

väcker förslaget vissa tolkningsfrågor då förslaget till lagändring 

utgår från skollagens definition av skolskjuts och Stockholms 

stads anvisningar om skolskjuts är mer omfattande än vad 

skollagen innebär. Förvaltningen anser därför att det finns behov 

av att tydliggöra och se över konsekvenserna av detta 

ytterligare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 27   

Upphandling av gemensamt upphandlings- och 

avtalshaneringssystem 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 170-557/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 juni 2017, dnr 1.6.1-4772/2017. 

 

Utbildningsnämnden har fått en remiss från kommunstyrelsen 

om upphandling av ett gemensamt upphandlings- och 

avtalshanteringssystem för staden. Nuvarande avtal för 

elektroniskt upphandlingsstöd samt driften av stadens 

avtalsdatabas löper ut den 31 december  2018 och därför måste 

en ny upphandling genomföras för dessa två systemstöd. 

Stadsledningskontoret ansvarar för upphandlingens 

genomförande. Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till 

förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 28   

Ansökan om medgivande att fullgöra skolplikten på annat 

sätt  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beviljar ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 juli 2017. 

 

Vårdnadshavarna till en elev har inkommit med en ansökan om 

medgivande att fullgöra skolplikten på annat sätt under hösten 

2017. En sådan ansökan ankommer på utbildningsnämnden att 

fatta beslut om. Enligt skollagen kan ett barn medges rätt att 

fullgöra skolplikten på annat sätt än genom ordinarie skolgång. 

Det krävs då att verksamheten framstår som ett fullgott 

alternativ till den utbildning som annars står barnet till buds 

enligt föreskrifter i skollagen, att behovet av insyn i 

verksamheten kan tillgodoses och att det föreligger synnerliga 

skäl. Utbildningsförvaltningens handläggning av ärendet visar 

att samtliga förutsättningar för medgivande är uppfyllda. 

Utbildningsförvaltningen föreslår därför att ansökan beviljas. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beviljar ansökan i enlighet med de skäl 

som anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 29   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i Stockholms mål nr 14798-17.   

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 augusti 2017, dnr 1.8.1-5415/2017. 

 

Skolinspektionen har i en ansökan till Förvaltningsrätten i 

Stockholm ansökt om utdömande av vite om 1 600 000 kronor 

gentemot Stockholms kommun. Grunden för ansökan är att 

Stockholms kommun inte i alla delar följt det föreläggande vid 

vite som Skolinspektionen utfärdade genom beslut den 25 

augusti 2016. I det beslutet ålades kommunen att vid vite om 

1 800 000 kronor senast den 27 januari 2017 vidta åtgärder för 

att avhjälpa konstaterade brister. Bristerna gällde den del av 

Hammarbyskolans verksamhet som bedrivs i Roma kulturklass 

med undantag av bristerna kring skolans arbete med studie- och 

yrkesvägledning som även omfattar Hammarbyskolan södra. 

 

Förvaltningen anser att genom de åtgärder som har vidtagits har 

förvaltningen efterkommit vitesföreläggandet inom förelagd tid 

i sin helhet när det gäller delen som gäller undervisning och 

lärande och delen som gäller bedömning och betygsättning. 

Förvaltningen anser att med anledning av härav ska vitet i dessa 

delar falla bort helt. Förvaltningen anser därutöver vad gäller de 

övriga delar så ska vitet delvis då verksamheten är inne i en 

förändringsprocess som tar tid. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med Stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar samt åberopar det bilagda 

yttrandet från förvaltningen (bilaga 1) som yttrande till 

Förvaltningsrätten i Stockholms mål nr 14798-17.   
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2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, 

i enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är av yttersta vikt att samtliga elever som tidigare var elever 

i Roma Kulturklass följs upp individuellt av 

utbildningsförvaltningen och att deras kunskapsnivå utreds. Det 

är också av vikt att undersöka om det fanns elever i Roma 

Kulturklass från andra kommuner och i sådant fall att 

tillsammans med deras hemmakommun utreda vilken skola de 

nu går i och hur de tas emot där. Det är särskilt viktigt att tillse 

att skolplikten efterföljs för samtliga före detta elever från 

verksamheten och att detta sker i samverkan med elevernas 

föräldrar. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 30   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 juli 2017, dnr 1.4.2-5110/2017. 

 

Riksdagens ombudsmän (JO) har begärt att utbildningsnämnden 

ska yttra sig över anmälan avseende att en rektor inte 

vidarebefordrat ett antal överklaganden till förvaltningsrätten 

efter att rektor hade fattat beslut om att lägga ned 

undervisningsformen ämnesveckor. 

 

Utbildningsförvaltningen konstaterar att rektors hantering av 

överklagan har varit bristfällig avseende fördröjningen  med att 

vidarebefordra överklagandet till förvaltningsrätten. I övrigt är 

beslutet om att lägga ned undervisningsformen ämnesveckor 

rättsenligt fattat i enlighet med skollagen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. Rektor har 

beretts möjlighet att lämna synpunkter på förvaltningens förslag 

till yttrande. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 31   

Övriga frågor 

 


